
 

     LAUSUNTO 15.1.2024 

 

 

 

NURMIJÄRVEN KUNNAN VAMMAISNEUVOSTON LAUSUNTO KOSKIEN KLAUKKALAN 
MINIPALVELUVERKKOA 

 

Nurmijärven kunnan kehittämisasiantuntija, sivistys – ja hyvinvointitoimiala, Terhi Joki kävi 
esittelemässä Klaukkalan minipalveluverkkoa vammaisneuvoston kokouksessa 13.12.2023. 
Lausunnon deadline on 15.1.2024. 

Kyseessä on Klaukkalan alueen palveluverkon kehittäminen mikä tulee kohdentumaan kolmeen 
koulurakennukseen: Urheilupuiston yläkoulu, Klaukkalan alakoulu ja Syrjälän koulu- ja päiväkoti. 
Näissä tiloissa on havaittu sisäilmaongelmia ja tehty sisäilma- ja kuntoarviot, jotka viittaavat 
peruskorjaustarpeeseen kaikissa kohteissa. Lisäksi Klaukkalan alueella on peruskorjattavia 
päiväkoteja, joiden tilat eivät vastaa nykyajan vaatimuksia.  

Kunnan palveluverkkosuunnitelman tavoitteisiin on kirjattu, että investointipäätösten yhteydessä tulee 
selvittää eri toteutusvaihtoehtojen taloudelliset ja toiminnalliset vaikutukset. 
Palveluverkkosuunnitelman tavoitteisiin on merkitty myös, että peruskorjattavien kiinteistöjen 
kohdalla tulee arvioida toimipisteen tarvetta tulevaisuudessa ja verrata peruskorjauksen kustannusta 
uuden rakentamiseen. 

Nurmijärven vammaisneuvosto lausuu esityksen perusteella Klaukkalan minipalveluverkosta 
seuraavaa: 

-  ala- ja yläastetta tai ruotsinkielisiä ei tulisi sekoittaa keskenään 
- erityisopetusta pitäisi saada kaikkiin kouluihin tasapuolisesti ja suurissa kouluissa siihen on 

parhaat resurssit, kuitenkin huomioita, että mitä enemmän oppilaita ja tarpeita, sen huonompi 
on lopputulos 

- esiopetuksenkin pitäisi tapahtua vain alakoululaisten yhteydessä 
- huomioitava sujuva ja turvallinen vienti- ja hakuliikenne 
- alueen turvallisiin ja esteettömiin liikennejärjestelyissä kiinnitettävä huomiota 
- monipuolinen piharakentaminen 
- esteettömyyden ja aistiherkkyyden huomioiminen suunnittelussa 
- korostettiin vertaistuen merkitystä vammaiselle lapselle ja nuorelle, mikä toteutuu parhaiten 

suuremmissa kokonaisuuksissa 
- vammaisneuvoston esittää vaihtoehtoja 2A, eli kaikki samassa koossa ja samassa paikassa 

 

Lausunnon kirjasi vammaisneuvoston sihteeri, liikunta- ja hyvinvointipäällikkö Kaisa Laine 

 


